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Pravietiskos vārdus Latvijas Izglītības ministram Vaivada 
kungam saka RTUrektors Lavendela kungs 

"Latvija redz, ka tai šāds 
pasākums ir vajadzīgs un 
vajadzīgs tieši šodien. 
Neklātienes augstākajai 
izglītībai Latvijā ir nelāga 
pieskaņa, jo uzskata, ka tā 
ir otrās šķiras izglītība, bet 
tagad tai būs otrā elpa" 
šādus pravietiskus vārdus 
teica Rīgas Tehniskās uni
versitātes rektors, Latvijas 
Rektoru padomes priekš
sēdētājs E.Lavendela 
kungs. Galvenais notikums 

Hāgenas Rīgas neklā-
Par viru kora dziedājumu 

sajūsmā ir Vācijas vēstnieks 
Holubeka kungs 

Kuluāru sarunas parasti ir tās interesantākās... 

Foto : TENIS N1GULIS 

tienes studiju informācijas 
centra atklāšana. 

RTU zinātņu prorektors 
I.Knēta kungs, kurš vada ari 
Latvijas Zinātnes padomi, 
uzrunājot ieradušas promi
nentās personas teica, ka šī 
centra darbības pamatā 
Latvijā ir vienošanās starp 
Vācijas Ziemejreinas - Vest
íales zemē esošo Hāgenas 

grāmatu par senajiem arhi

tektūras veidiem. Nav zi

nāms, kas vēl viņus iein
teresējis, bet pašā Vācijā 
neklātienē mācās 5600 stu
dentu matemātikā, infor
mātikas tehnoloģijā, elek-
trozinībās, tautsaimniecībā, 
jurisprudencē, kā ari soci
ālajās un humanitārajās 
zinātnēs. 31 tūkstotis no 

"Gaudeamus igitur"skan vīrišķīgi un braši diriģenta Račevska 
kunga vadībā 

Neklātienes universitāti, 
Latvijas augstskolu Rektoru 
padomi un Latvijas Zi
nātnes padomi. 

Hāgenas universitātes 
rektors G.Fandela kungs 
atklāja, ka projekta ideja ir 
Vidus un Austrumeiropas 
valstīs atklāt neklātienes 
universitātes - šo domu sa
vukārt atbalsta Vācijas val
dība un Federālā izglītības 
un zinātnes ministrija. 

Nopietna darbība sāku
sies 1993. gadā, kad līdzīga 
viesošanās kā pie mums 
notikusi Brno, Smoļenskā, 
Kijevā un Pēterburgā. 

Vācu kungiem īpaši iepa
tikusies Rīgas arhitektūra, 
vini kā dāvanu ari atveduši 

šiem studentiem mācās daļu 
no laika, jo paralēli apgūst 
kādu amatu. Viņaprāt, pēc 

Centru vadīs šarmanta 
Māra Sniķeres kundze 
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- Jā, lieta ir darīta, - šķiet, nodomā Hāgenas universitātes 
rektors Fandela kungs, vērojot, kā sadarbības līgumu paraksta 
Knēta kungs 

administratīvās sistēmas 
izveidē. Tā būs palīdzība 
tālāk no Rīgas dzīvojoša
jiem iegūt akadēmisko 
izglītību. 

Latvijas Izglītības un zi
nātnes ministrs J.Vaivada 
kungs, šķiet, īpaši neapvai
nojās par izteikto piezīmi 
vēstnieka uzrunā un lako
niski pavēstīja, ka pateicas 
Vācijas valdībai par izglī
tības sistēmas pilnveido
šanu. Lai ari informācijas 
centra telpas atrodas RTU 
Kaļķu ielā 1, 222. telpā, tas 

paredzēts visiem studēt 
gribētājiem visā Latvijā. 

Centrs savas darbības sā
kumā orientēsies galve
nokārt uz kvalifikācijas cel
šanu pēcdiploma apmā
cības rezultātā. 

Jācer, ka iecere ir laba un 
tās īstenojums atbildīs do
mātajam, jo iesvētīts tika 
gardi. Netrūka sarkano ikru 
u.c. delikatešu knapmaizites 
un augļi, to starpā zemenes 
šokolādē, protams, šam
panietis. 

ILZE BRINKMANE 
Foto: TENIS NIGULIS 

Papīri ceļo no rokas rokā 

šādiem studentiem ir lielāks 
pieprasījums darba tirgū. 

Vācijas vēstnieku Holu-
beka kungu iepriecēja vīru 
kora "Gaudeamus" dzie
dātais "Gaudeamus igitur" 
Savu sajūsmu viņš neslēpa: 

Mani kā vecu studentu 

5avs viedoklis ir ari LUpārstāvjiem 

iesildīja studentu himna un 
tādēļ pirmkārt uzrunāju 
mācībspēkus, rektorus un 
tikai pēc tam ministrus un 
citus augstus amatus 
ieņemošus kungus. 

Viņaprāt, tā būs laba pie
redze mācību metodikas un 

Lūk, mielasta galds! 

APRILL! 

Sievasmāte Jaungadā 
uzdāvina znotam divas kaklasaites. 
Lai iepriecinātu sievasmāti, znots 
ieiet otrā istabā un tūlīļĻajjsleņ \ 
vienu kaklasaiti. Kad viri atgriežas, 
sievasmāte žēlīgā balsi nosaka: 

- Ak tad tā otra kaklasaite tev 
nepatik... 

Kāds vecpuisis stāsta 
sievietei, ar kuru nesen iepazinies: 

Goda vārds, mani neviens 
ņav redzējis ne dzeram, ne ari 

./smēķējam. 
Jā... Kāpēc gan jūs dzīvojat tik 

vientulīgi? 
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VAI fg PAMATS 0PĪIMISMAM7 
Visus vairāk vai mazāk interesē finanses, budžets. Vislabāk, 

protams, par to zina LU finansu pārvaldniece ASJA LUNGA, 
tādēļ "UA"viņu aicināja dalīties informācijā ar lasītājiem. 

-1994.gada beigās jūs intervijā mūsu avīzei 
izteicāt ceribu, ka 1995.gada Latvijas Universitātes 
valsts budžets varētu būt cerīgāks nekā 1994. gadā, 
jo LC ir deklarējis izglītību kā vienu no savām 
prioritātēm. Kāds ir jūsu vērtējums pašlaik? 

-Es varētu jums atbildēt, ka ne tik optimis
tisks kā pagājušajā gadā. Kaut ari valsts budžeta 
līdzekļi kopumā šogad ir lielāki, bet, kvalitatīvi 
izvērtējot, tas ir daudz sliktāks nekā 
pagājušajā gadā. Šogad LU valsts budžets 
izglītībai ir Ls 4118085( 6. tabula), no kuriem 
Ls 1694649 ir darba algas fonds, kas ietver 
jau pedagoģiskā personāla darba algu pa
augstināšanu no š.g. 1.marta, sociālo nodokli 
37% Ls 626983, stipendiju fondu Ls 580806, 
studentu transporta kompensācijas Ls 585337 
Vienīgais kaut cik ievērojams izdevumu veids, 
kurš šogad palielinājies, ir ēku, būvju un telpu 
kārtējais un kapitālais remonts, kuriem ši gada 
tāmē izdalīti Ls 200000 salīdzinājumā ar 
pagājušo gadu Ls 30000. Tai pašā laikā, 
kapitālās celtruecibaf līdzekļi samazināti no Ls 
949q0Q|ļcte^|7|00. Mācibu līdzekļiem un 
m a t e ^ | e ^ f izdaļļļJteLs 15000, kas vidēji uz 1 
studentuHr Ls 2,50 gadā. 

Attiecībā uz darba algas fonda pa
augstinājumu citēšu LU valsts budžeta tāmes 
pavadvēstuli 'Tā kā ar 1995. gada 1. martu 
stāsies spēkā jaunie pedagoģisko darbinieku 
darba samaksas noteikumi, tāmē ap 
stiprinātais darba samaksas fonds var mai
nīties, t.sk. var samazināties, ievērojot fak
tiskos pedagoģisko darbinieku izglītības un 
pedagoģiskā darba stāža rādītājus'' 

Šajā gadā nav piešķirti līdzekli ari Studentu 
kreditēšanas fondam, kaut gan līgumi ar 
studentiem ir noslēgti līdz š.g. 30.jūnijam. 
Vienīgā iespēja Universitātei pabeigt savas 
līgumsaistības ir izmaksāt šos ikmēneša 
kredītus no studentu stipendiju fonda. 

Un tam visam ir tikai viens izskaidrojums, 
ka valstij nav naudas. Un bieži vien pavirši 
secinājumi un izteikumi Universitātē šai sakarā 
rodas tādēļ, ka darbinieki nezina, kā veidojas 
LU budžeta projekts. Tālāk jūs redzēsiet, kādas 
naudas summas ir prasītas un cik no tām 
Universitātei ir piešķirts. Jāsaka liels paldies 
rektoram, kurš trīs reizes atļāva iepazīstināt 
Universitātes vadību un citas ieinteresētās 

1. tabula 
S T U D E N T U SKAITS ' 

Apstiprināts tāme 
1994.g. 

Iestādes projekts 
1995.g 

Apstiprināts tāmē 
1995.g. 

J ' It. Dienas 
nod. 

Vakara 
nod 

Nekl. 
nod. 

Dienas 
nod 

Vakara 
nod 

Neklāt, 
nod 

Dienas 
nod 

Vakara 
nod 

Neklāt 
nod 

Stud skaits gada sāk. 6265 579 1935 5790 371 1241 5790 371 1241 

Ubremšana 1655 0 0 1755 0 0 1755 0 0 

[zlaidums 1700 200 525 1625 170 450 1625 170 450 

atbirums 290 100 300 290 41 200 375 41 200 

Stud skaits gada beigās 5930 279 1110 5630 160 591 5545 160 591 

Gada vidstud skaits 5793 419 1493 5388.5 321 896 5348 261 896 

Apradnāiais stud. skaits 6167 492 1694 5743 309 1051 5736 309 1051 

Nosacītais studskaits 5793 105 149 5743 77 105 5348 65 90 

*Tiek skaitīti tikai tie studenti, kuri mācās, izmantojot valsts budžeta līdzekļus 

2. tabula 

D O K T O R A N D U U N HABILITĀCIJAS D O K T O R A N D U SKAITS 

Iestādes projekts 1995.g. Apstiprināts tāme 1995.g. 

Dokt. Habil.d. Nekl.dokt. Dokt. Habil.d. Nekl.dokt. 

Skaits gada sākumā 120 11 112 120 11 112 

Jzņemšana 50 5 0 50 5 0 

[zlaidums 30 5 20 30 5 20 

\tbirums 2 1 2 2 1 2 

Skaits gada beigās 138 10 90 138 10 90 

120,5 9,6 100,8 120,5 9,5 101 

Starptautisko att.inst.klausītāji - 25 st. 

personas, kas katru trešdienu aktīvi piedalās 
LU projektu izstrādāšanā un apspriešana, ar 
Universitātes budžeta projekta veidošanas 
kārtību, jo, nezinot šo kārtību, veidojas 
nepamatoti pārmetumi, tādēļ es vēlētos 
iepazīstināt visus pārējos Universitātes 
darbiniekus ar LU budžeta projektu un jau 
apstiprināto budžetu. 

1995.gada budžeta veidošanu var iedalīt 
divos posmos: 

1. Uz visu struktūrvienību iesniegto pie
prasījumu pamata tiek izstrādāts LU budžeta 
projekts un tālāk iesniegts LRIZM, kura tālāk 
apkopo tos pa augstskolām un iesniedz 
kopsavilkumu LR Finansu ministrijai. LU 
1995.gada budžeta projekts bija jāiesniedz līdz 
1994.gada 4.aprīlim. Uz šo datumu savus 
priekšlikumus bija iesniegušas 4 struktūr
vienības Svešvalodu fakultāte, Filoloģijas 
fakultāte, Bibliotēka un Datorikas nodaļa par 
informatīvo tīklu izveidi. 

2. Kad jau nauda kopsummā LR IZM ir 
izdalīta 1995.gada valsts budžetā un atliek tikai 
izdalīto summu sadalīt starp visām 
augstskolām. 

Gribētu uzsvērt, ka galvenais posms ir šis 
pirmais, jo, ja visi naudas gribētāji ir iesnieguši 
savus priekšlikumus, tad vieglāk tos ir apkopot 
un pamatot to vajadzību. Otrajā posmā jau 
notiek tikai izdalītās naudas sadale, kur neko 
fundamentālu vairs nevar mainīt. 

Universitātes budžeta projekta pamats ir 
studentu un doktorandu skaita aprēķins. To 
jūs varat redzēt 1. un 2.tabulā. Salidzinājum 
tiek doti ari 1994.gada dati. 

No 2. tabulas redzam, ka studentu skaits 
Universitātē strauji krītas gan tādēļ, ka 
samazinās vakara un neklātienes nodaļas 
studentu skaits, gan palielinās dienas nodaļas 
studentu atbirums.Tā 1994.gadā studentu 
skaita atbirums bija 520 stud. kas būtiski 
ietekmē pasniedzēju skaitu šajā gadā un līdz 
ar to arī tam pakārtotu naudas sama
zināšanos. Tādēļ tapa vadibas lēmums, kas 
atskaitīto valsts budžeta studentu vietā 
rekomendē ieskaitīt labākos maksas studen
tus, līdz ar to stimulējot tos, jo, paanalizējot šī 
atbiruma cēloņus, redzam: 

ja uz 520 studentiem pēc normatīva 8,5 
stud.uz vienu pasniedzēju pienākas 61,17 
pasniedzēju štata vienības un šajā gadā vidējā 
darba alga ir Ls 89,70 mēn.,tad gada darba 
algas fonds ir Ls 65843. Tāds pats maksas 
studentu skaits iemaksā mācību gadā tikai 
Ls 62400 (vidējā mācību maksa Universitātē 
ir Ls 120),no kuriem pēc nolikuma "Par 
studentu apmācību pret atlīdzību "darba algas 
fondā iespējams izmaksāt līdz 70% t.i Ls 
43680. Tādējādi zaudējums darba algas fondā 
vien ir Ls 22000 nemaz nerunājot par to.ka 
kaut kāda daļa valsts budžeta līdzekļos tiek 
iedalita pārējiem izdevumiem. 

Pēc studentu skaita aprēķina tiek veikts 
pedagoģiskā personāla likmju skaita aprēķins, 
kas parādīts 3.tabulā. 

file:///tbirums
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P E D A G O Ģ I S K A P E R S O N Ā L A LIKMJU SKAITA A P R Ē Ķ I N S 
3. tabula 

ApstipnnāLstāmē 1994.g. Iestādes projekts 1995.g. Apstiprināts tāmē 1995 

ŗ r hT I II III I II III 
Dienas nodaļa 6167 83 725.5 5743 8 717.9 5761 8.5 677.Ï 

Vakara nodaļa 492 15 318 309 15 20.6 309 15 20.6 

Neklātienes nodaļa 1694 35 48.4̂  1051 35 30.0 1051 35 30 

Doklccantūra 127 15 8.5 130.1 8 16.3 130 15 5 

Dokt.-neJdātiene 73 35 11 1008 15 6.7 101 35 2.9 

SAI klausītāji 25 8.5 2.9 25 8 3.1 

Likmju skaits-kopā 820.2 794.6 736.3 

No 3. tabulas datiem redzam, ka Universitātes 
projektā aprēķinātais pedagoģisko likmju skaits ir 
par 58,3 lidāks nekā LR IZM apstiprinātajā tāme 
Tas veidojas tādēļ, ka palielināts normatīvs 
studentu skaita un pasniedzēju attiecībai. Šāds 
normatīvs pastāv pēdējos trīs gadus, bet iepriekš, 
t.i. 1992.gadā tas bija studentiem 8; 15; 35; un 
doktorandiem 8; 15 

3.tabulā aprēķinātais pedagoģiskā per
sonāla likmju skaits ir pamats mācību spēku 
darba algas fonda aprēķinam, kas parādīts 
4. tabulā. 

4. tabula 

I* aprēķinātais studentu skaits vai 
doktorandu gada vidējais skaits. 

II* - studentu / macibspēku attiecība. 
JU* - aprēķinātais pedagogu likmju skaits. 

Vidējā darba algas likme 1995.gadā veidojās no 
1994.gada LR IZM apstiprinātajā tāmē noteiktās vid.algas 
Ls 72 mēn. un 25,3% pieauguma pie darba algas no 
1994.gada 1.decembra saskaņā ar 1994.gada 23.augusta 
LR MK noteikumiem Nr. 191 "Par darba samaksu no budžeta 
finansējamo iestāžu pedagoģiskajiem darbiniekiem", tātad 
90,21 Ls/mēn. 1995.gada LR IZM apstiprinātajā tāmē vid.d/ 
alga janvāri un februāri ir Ls 89,70 mēnesī, bet no š.g. 1 .marta 
ieplānota Ls 101,21 mēn. 

Šajā gadā no administratīvi saimnieciskā, apkalpojoša un 
pārējā personāla ir izdalītas tās amatu kategorijas, kuras 
pielīdzinātas pedagoģiskajiem darbiniekiem (dekāni, 
prodekāni, kat.vadītāji, pamatdarbības struktūrvienību 
vadītāji, bibliotēkas darbinieki u.c.) Šai grupai vid.d/alga 
noteikta Ls 73,50 mēn. 

Pie pārējā personāla sagrupētas tās amatu kategorijas, 
kas ietver visa veida speciālistus, vec.laborantus, kuriem 
nepieciešama augstākā izglītība un jaunākais apkalpojošais 
personāls (apkopējas, sētnieki utt.). Un tam 1995.gadā 
palikusi tā pati vid.d/alga mēn., kas 1994.gadā, t.i., Ls 32 
mēn. Tātad šim personālam vid.d/algu nav ietekmējis LR 
minimālās darba algas palielinājums no Ls 22,50 uz Ls 28,00 
mēnesi no 1994.gada 1.oktobra. 

Ls 119075 ir jau papildus izdalītā summa 1995.gada 
tāmē, kas paredzēta pedagoģiskā personāla darba algas 
paaugstināšanai no š.g. 1.marta. Šai sakarā es gribētu 
paanalizēt oktobra mēnesi Senātam iesniegto priekšlikumu 
par procentuālo izglītības budžeta sadali pa Universitātes 
budžeta sadaļām, kas bija plānots 

1 .Studiju programmām 60% 
2. Studiju programmu nodrošinājumam 15% 
3.Vadibai un apkalpojošajām daļām 10% 
4.ipašām programmām 15% 
Tā kā šis darba algas fonds ir paredzēts tikai 

pedagoģiskajam personālam, t.i., studiju programmām un 
studiju programmu nodrošinājumam, tad šajā piemērā skaidri 
redzams, ka Universitātes pamatbudžetam ir citi sadales 
principi un tādēļ nav iespējams piemērot tādu procentuālo 
sadali kā zinātnes grantu tēmās vai līgumdarbos, kur 85% 
līdzekļu ir tēmas vadītāja rīcībā un 15% centralizēti zinātņu 
daļas atskaitījumi. Ja Senātā būtu pieņemts šāds procentuālais 
sadalījums, tas būtu ļoti pārsteidzīgs, jo, veidojot Universitātes 
iekšējo politiku, ir jāņem vērā, kā valsts budžeta līdzekļi ienāk 
Universitātē. 

Vēl budžeta projektam ir aprēķini-pielikumi stipendiju 
fondam (5. tabula), ēdināšanas izdevumiem, mīkstā inventāra 
un ietērpa iegādei, un svarīgāko komunālo pakalpojumu 
aprēķins, kurā konkrēti jāuzrāda siltumenerģijas patēriņš 

A T A L G O J U M S 

1994.gads 1995.gads 1995.gads 

Apstiprināts tāmē Iestādes projekts Apstiprināts 
tāmē 

Aprēķināto pedag. likmju skaits 820.20 794.6 736.3 

Vid.d/algas likme mēnesī 72.00 91.00 89.70 

Darba algas fonds gadā 704 504.00 867703 792553 

Stundu apmaksas d/algas fonds 14 000.00 46500 17400 

pedagoģiskā personāla Stata vienību skaits 
gada sākumā 334.50 334.5 

gada beigās 340.00 334.5 

gada vidējais 337.00 334.5 

Vidējā darba algas likme mēnesī 80.23 
73.50 

Darba algas fonds gadā 324 550.00 295029 

Administrafjvi-saimnieciskā, apkalpojošā un pārēji personāla Stata vienību skaits 
gada sākumā 1 523 l 276.50 1195.5 

gada beigās 1 530 1 271.00 1225.5 

gada vidējais 1 530 l 273.70 1225.5 

Vid.d/algas likme mēnesi 32.00 42.50 32.00 

Darba algas fonds gadā 587 520.00 649 587.00 470592 

Algas kopā: 1 306 024.00 1 888 340.00 1575574 

Rezerve paaugstin.no 1.marta 119075 

5. tabula 

STIPENDIJAS 

1994.g apst ip

rināts t āmē 

Iestādes 

pro jekts I 995 . g 

Apst ipr ināts 199: 

gadā 

Gada v id .s tud. skaits 5 7 9 3 5388 .5 5348 

St ipendi jas l i e lums 

mēn . 8.50 8.50 8.50 

gadā 590 886 549 627 545496 

Gadu v id.doktorandu 

skaits 

127 130 130 

St ipendi jas l i e lums 

mēnes i 21 .00 21,11 21.00 

gadā 32 0 0 4 32 945 32760 

S A I klausītāju 

st ipendi jas 

2 5 5 0 5 225 2 5 5 0 

625 4 4 0 587 797 580806 

Gkal,elektroenerģijas patēriņš kvvh, ūdens, gāzes, ogļu,malkas patēriņš. 
Jāuzrāda studentu-bāreņu un to darbinieku skaits, kuriem pienākas 
ēdināšanas nauda un specpiens, par darbu kaitīgos apstākļos, ēku kopējās 
platība, noslēgtie līgumi par saimnieciskiem darbiem utt. Ņemot vērā šos 
pielikumus un aprēķinus, tiek sastādīts LU budžeta projekts ( 6.tabula). 

http://paaugstin.no


Universitātes Avīze 

TAS VAR JŪS INTERESĒT 
K o d u D O d u t u m s K o d i Precizētais 

plāna 
1994.gadam 

Iestādes 
pro jekt i 

1995 gadam 

Apst ipr ināt i 
1993 gadam 

M i l i o j u i n i k o p i 1 100 1 391 007 .00 1 8S 8 340 00 1694649 

tūja skaiti 

M ( > l 1 1 1 0 1 391 007 .00 1 84 1 840.00 1694649 

A i a l g u j u m s i r p u s l l s l a 
darbiniekiem 

1170 46 500.00 

D a r b i dev i ja s u c i l l l 
nodok|a ifiti aksas 

1200 512 100.00 698 686 00 626983 

K o m a n d ē j u m u un 
dienesta brnucienu 
i zdevumi 

1300 3 300 00 10 000.00 5000 

Pakalpo jumu apmaksa 
• k o p i . 

1400 1 43 2 8 0 0i: 873 239.00 303193 

laja skaita. 

Pasta, telefona un ciiu 
takaru paka lpo jumu 
i p m i k i t 

1410 44 550.00 3 8 9 50 

ai skait i : 

Telefona abonēšanas 
• ak sa un l i lsarunu 
ipm aksn 

1411 37 300.00 37500 

Pasla sūtī jumu 
ipm aksa 

1412 6 300 00 700 

Pārējo sakaru 
l aka lpo jumu apmaksa 

1413 750 00 730 

Darba devēja 
ipm aksl i ic veselības 
aizsardzības p a s ā k u m i 

1420 32 200 00 0 

K r adm inistr ici jas 
darbības 
• o d r o i i n i j u m u 
laistīto paka lpo jumu 
ipm aksa 

1440 950 00 30 000.00 2500 

< āriejo un kap i i i l o 
t e m o n l a darbu un 
eslāāu uzturēšanas 
sakalpujumu apmaksa 

k o p t 

1450 673 492.00 216500 

laji skaitu 

Ēku. būv ju un telpu 
kārtējais un kap i l l la is 
t m o l i s 

1451 30 000.00 610 700.00 200000 

Transport l īdzekļu 
tart i ja. l i ua kap i l l la is 
emunls 

1432 1 000.00 1000 

Iekārtas, inventāra un 
aparatūras kārtējais un 
kapill lais remonts, 
ehn isk l apka lpo iana 

1453 32 800 00 2500 

zdevum i par 
dezinfekci ju un 
dezinsekciju 

1457 3 370.00 2000 

Veļas m i z g l i i r . 1 1458 1 1 1 22.00 I O O O O 

' i r i j i c p »k j lpo ju m i 1459 14 500.00 1 000 

Tehnisko 
>akalpojomu a p m a k s a 

1460 4 000 .00 14 800.00 5000 

Telpu un invent i ra irc 
in nom a - k o p i : 

1470 53 197.00 35243 

i no tiem 

Telpu irc un noma 1471 36 370.00 24 854 00 14000 

Transporta lldzck |u 
l o m a 

1472 17 100 00 I O O O O 

Zemes nodokl is 1475 1 1 243.00 1 1 243 

C 11 i pakalpojumi ī 1480 7 680 .00 25 000.00 5000 

M ater i l lu . 
E n e r g o r e s u r s u , udeas 
ia i n v e n t ā r a (vSrtlba 
Idz Ls 30 par 1 
r i e n I b u ) iegIdc k o p i 

1 500 277 1 24.00 461 774.00 340 1 17 

ru;'J skaiti: 

Kancelejas preces un 
nven l i r s . un specterpi 

1510 49 200 00 8900 

no ifcat 

Kancelejas preces un 
si alcriāli 

I S I 1 39 300.00 3000 

U zskailes un atskaites 
veidlapas un 
dokument i 

1512 900 00 900 

vl i z v ē r t t g i i l 
11 V CII l i ts 

1514 9 000 00 5000 

zdevum i apkure i , 
apgaismolanai un 
:ncrgetisko materiālu 
cg lde i 

I 520 301 158 00 273307 

no tiem 

M akta par 
centrālapkuri 

1 S2 1 208 780.00 1 84270 

vi aksa par g i 2 i IS22 1 S 528.00 1 5 5 2 5 

H aksa par 
elektroenerģiju 

1523 37 000.00 36967 

*A aksa par ūdeni 1 524 38 900.00 35600 

vt aksa par m alkas 
ieg id i 

1525 25.00 25 

P A M A T B U D Ž E T A T Ā M E 1 9 9 5 G A D A M 
6.tabula 

* akia par og |a . t i l d i 1527 925 .00 920 

it edikam enti . 
[im i k l l i j aa . 
aborator i ja t p rece i 

1 540 6 500 .00 3300 

mo tiem 

4 e d i k . m e n t i , 
ļiai i k l l i j aa . 
aborator i ja i preces 

1 541 5 300 .00 2 500 

4 ediclnaa 
nst rvmcDln iegāde 

1 543 1 200 .00 800 

( IrtllI n a kap i tā l i 
cm onta ua i e s t i l a 
i z i u r l l i o a i mater iā l i 

1 330 42 1 00 00 2 1000 

lo tiem 
l i a u i l a a lcr i i li 1 35 1 9 500.00 5 00 0 
S a i m n i e c ī b a i 
n alcr iāl i 

1552 24 400 .00 10000 

l lelekrro iek Irtu 

i z i u r l l a n a a m i i e r i ā l i 

1553 2 900 60 2000 

T r a a i p o r t l l j z e k |u 
e n o n i i un 
i z l u r ē l a n a s mater iā l i 

1554 1 00 0.80 1 000 

P i r e j i i i e t i n u aa 

i z t u r e l a n a i ra ateriāli 

1 55 5 4 300 .00 3000 

V a l u s aprūpe cso lo 
sersoDU u z l u r i l a a B l 
z d e v u m i k o p i 

1560 9 316 .00 11610 

no Htm: 

4 tk stā in v en iflrn un 
etCrpa i e g i d e 

' J i o i l i n i i i zdevum i 

1 56 1 

15 6 3 2 3 5 0 00 

352 .00 

8 9 6 4 00 

1 3695 

4 9 15 

A i c l b u l īdzek l i un 
n alarīāl i 

1 570 6 0 . 0 0 50 000 00 15000 

Specifiskas l ictolaaaa 
n a t e r i f l l i u n inventārs 

1580 3 500 .00 

KO īiim: 

P ārējie sp ec itiska s 
ie lo ianas m atcr i l l i aa 
n v e n l i r s 

1583 3 500 00 

G r i m alu un l u r n i l a 
e g l d e 

1 600 6 4 0 0 . 0 0 26 200 00 12000 

laja skaiti: 

vl i c ibu g r i m a t n 1610 

8 ib l io ieku g r i m ataa 
an i a r o l l i 

1 620 26 200 00 1 2000 

P l r t j i s g t i n alas un 
taru I i i 

1 630 

Subsid i jas un 
dotācijas . kopā 

3000 596 4 4 0 . 0 0 1 IB8 114 .00 

iti>d skaiti: 

Dotāci jas iestādēm an 
organ iz I c i i i m 

3400 13 0 0 0 . 0 0 

Dotāci jas 
iedz īvotā j iem - k o p i 

3500 5»7 797 .00 

laji skaitā. 

S tipe ndijas 3 570 587 797 00 

mi Irem. 

St ipendi jas augstskolu 
studeni īem 

3572 587 797 .00 S8O806 

Transporta i z d e v u m u 
kom pens ic i j as 

3580 585 337 .00 585337 

Arpusva ls ts subsīdi jas 
(b iedru naudu 
iem aksas 
starptautiskajās 
organ izāc i jās ) 

3690 2 050 .00 0 

K uslam ie un 
nekustam ie Ipalu m i 
k o p i 

4 0 0 0 1 7 9 i 100.00 0 

laji skaiti: 

Kustamie I p a l u m i 
(virs Ls 50 ) - k o p i 

4 1 0 0 53 5 8 0 . 0 0 1 4 9 100 .00 0 

no liem ; 

K o m pjdter i un 
skaitļošanas tehnika 

4 1 1 0 721 000 .00 0 

M e d i c l n i s k i un 
laboratori ju iek l r ta 

4 140 51 100 00 0 

K ancelejas m ēbeles 
un telpu iekārta 

4 160 70 000 00 0 

N ek uslam o Ipalu m u 
celtniecība ua 
rekonstrukci ja 

4 6 0 0 9 4 9 000 .00 

S ludentu krcdiUSanas 
fonds 

8131 6 7 5 0 . 0 0 0 

N esadl l l t ie i zdevum i 10 

I z d e v u m i pavisam k o p i 2 913 23 1.00 6 951 2 7 3 . 0 0 4 ) 4 8 0 8 5 

I z d e v u m u f inansēšanas a v o t i : 

laji skaiti: 

Valsts budžeta 
l ī dzek l i 

2 95« 23 1 00 6 9 2 1 2 7 3 . 0 0 4 1 1 8 0 8 5 

Studentu un audzēkņu maksa p a r k o p m l t p u 
izm aatosanu 

30 000 00 3 0 0 0 0 

http://tartija.li
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UZZINĀM KAUT KO JAUNU 
Pirmās asociācijas, pieminot Islandi ? Eksotiska ziemeļzeme, sniegotām vulkānu virsotnēm rotātu 

dabas ainavu, salai raksturīgu savrupibu un viendabīgu iedzīvotāju nacionālo sastāvu- 99 procenti 
islandiešu. Pirmā valsts, kas 1991. gadā atzina Latvijas neatkarību. 

musestto. MteGūīt mm UN wwa 

Pabūt Islandē un iepazīties ar šis 
valsts bibliotēku darbību, pateico
ties Ziemeļvalstu padomes piešķir
tajai s t ipendi ja i , p a l a imē j ā s LU 
F i lo loģ i j as f aku l tā tes B ib l i o tēk -
zinātņu un informācijas katedras 
vadītājai docentei Ba iba i Sporānei , 
šīs pat fakultātes lektorei Ivetai 
Gudovskai un p iecām bibliotēkzi
nātņu un informācijas baka l aura 
programmas ceturtā kursa studen
tēm R igonda i E m b e r g a i , A i ga i 
Putnaērglei , Kristīnei Plostniecei, 
I ve ta i H a m č a n o v s k a i un Evi jai 
Kļaviņai. 

Par Islandē gūtajiem iespaidiem 
pastāstīt piekrita Ba i ba Sporānes 
kundze. 

- Kāpēc izvēlējāties tieši Islandi ? 
- Varētu sacīt, ka tāpēc, ka meklējam 

kontaktus ar valstīm, kur augstskolās 
eksistē studiju virziens "Bibliotēku un 
informācijas zinātne" Daudzās valstīs 
pastāv vienīgi bibliotekāru skolas. Sava 
nozīme bija arī tam, ka Islandē mums 
piedāvāja iespēju interesējošos kursus 
apgūt angļu valodā. 

Pateicoties Ziemeļvalstu padomei un 
tās piešķirtajai stipendijai esam ieguvuši 
daudz gan no bibliotekāru darba 
pieredzes apgūšanas viedokļa, gan ari 
esam nodibinājuši ļoti labus starp
tautiskos kontaktus - esam aicināti publi
cēties, Islandē nolasīju referātu par 
Latvijas bibliotēkām, izpelnoties lielu 
klausītāju atsaucību un ieinteresētību. 
Bet, manuprāt, šis mēnesi ilgais laiks Islandē 
visvairāk deva tieši mūsu studentēm, kam bija 
iespēja iepazities ar bibliotēku darba or
ganizācijas procesu un datoru pielietojamību 
tajā, kā ari , noklausoties abus piedāvātos 
lekciju kursus "Datori bibliotēkās" un "Islandes 
bibliotēkas" iegūt kredītpunktus un 
sertifikātu. 

Kā norit studiju process Islandes 
augstskolās ? 

Bibliotēku un informācijas zinātnē 
studentiem tiek piedāvāta trīs gadus ilga 
programma bibliotēku un informācijas 
zinātņu grāda iegūšanai. Un studenti apgūst 
tikai šauras specializācijas kursus - neapgūst, 
piemēram, literatūras vēsturi, kutūras vēsturi 
u.tml. Bet šis gan laikam nebūtu tas aspekts, 
kas mums būtu jāpārņem. 

Populāras ir tā sauktās integrētās pro
grammas. Respektīvi - vai nu students apgūst 
bibliotēkzinātņu studiju programmu kā 
galveno vai ari kā papildprogrammu. Lai 
kļūtu par skolas bibliotekāru, students divus 
gadus studē pedagoģiju un gadu apgūst 
bibliotēkzinātni tik, cik tas nepieciešams 
skolas bibliotekāram. 

Vai Islandes universitātē pastāv studiju 
maksa ? 

Pastāv, bet ši summa ir tīri simboliska. 
Interesanti, ka Islandes universitātē nav 
iestājpārbaudījumu, izņēmums ir tikai daži 
studiju virzieni jurisprudence medicina. 
Šajās specialitātēs iestājeksāmeni pastāv 
tāpēc, lai valstij būtu iespējams regulēt 
speciālistu skaitu šajās visnotaļ populārajās 
specialitātēs. Līdztekus Islandes universitātei 
darbojas dažādu specializāciju koledžas-
piemēram, Skolotāju koledža. 

Šo dāmu vidū septiņas bija laimīgās 

Kā varētu raksturot Islandes valdības 
attieksmi pret bibliotēkzinātni un bibliotēkām? 

- Varētu teikt, ka valdības attieksme ir ļoti 
pretimnākoša, zinot to, ka bibliotēkzinātne 
nekad nebūs tik populāra kā, piemēram, 
tiesību zinātne, ko katru gadu vēlas studēt 
100 - 200 jauniešu, valdība tomēr apzinās, 
ka bibliotekāra profesija ir vajadzīga un ka ir 
jāpiedāvā akadēmiskā izglītība, lai attīstītos 
bibliotēkzinātne. Katru gadu bibliotekāra dip
lomu iegūst 25 - 30 cilvēki. Var teikt, ka Is
landē ar lielu cieņu izturas pret bibliotekāra 
profesiju un paši šis profesijas pārstāvji jūtas 
apmierināti ar savu profesijas izvēli. 

Vai Islandē daudz zina par Latviju? 
Varētu teikt, ka pat pārsteidzoši daudz. 

Islandē pastāv ari Islandes - Latvijas draudzības 
biedriba, ko ir nodibinājis Kopavagūras publiskās 

bibliotēkas vadītājs Hardarsona kungs, kurš ir ne 
vien bibliotēkas vadītājs, bet ari dzejnieks un 
gleznotājs. Hardarsona kungs ir pazīstams ar 
Vizmu Belševicu.ir tulkojis islandiešu valodā 
Bdševicas dzeju un šobrīd strādā pie latviešu dainu 
tulkojuma islandiešu valodā. 

Kādu rakstura ipašibu jūs minētu kā 
islandiešiem visraksturigāko? 

Tā noteikti ir labestība. Islandieši paši 
par sevi saka " Mums nav laika plēsties , jo 
tepat blakus ir vulkāns, kas kuru katru bridi 
var sākt darboties. Tāpēc mums ir jāsmaida 
pēc iespējas vairāk. 

Mums ir jāsaka ari ļoti liels paldies 
islandiešu draugiem par viņu vērtigo dāvanu 
Filoloģijas fakultātes bibliotēkzinātņu un 
informācijas katedrai atvedām piecus 
datorus, modemu un divus printerus. Līdz šim 
katedrā bija tikai pieci Sorosa fonda dāvinātie 
datori, tagad mums to ir jau desmit. Tā kā 

var cerēt, ka bibliotēkzinātne no LU 
nezudīs. 

Savukārt latvju studentes, kas Islan
dē pavadītajā laikā apguva ne tikai divus 
ar savu specialitāti saistītos kursus, bet 
ari pabija divpadsmit Islandes bibliotēkās 

Islandes Nacionālajā, Reikjavikas 
pilsētas, Ziemeļvalstu, Kopavagūras 
publiskajā bibliotēkā un citās. 

Tur esot pārsteigusi mājīgā atmos
fēra un savdabīgais dizains, kā ari plašie 
brīvpieejas fondi, kādu trūkst Latvijas 
bibliotēkās. Vienīgi varētu vēlēties vairāk 
uzskatāmās ne tikai datoros esošās 
informācijas.Kā pozitīvs moments ir 
minams ari tas, ka Islandes Nacionālajā 
bibliotēkā notiekot grāmatu izsniegšana 
uz mājām. (Šī neatrisinātā problēma ļoti 

apgrūtina Latvijas studentu un Nacionālās 
bibliotēkas attiecibas.) Labā līmeni Islandes 
bibliotēkās esot ari kopēšanas tehnika. Islandē 
bibliotēkas ir ari sava veida kultūras centri, ne 
vien grāmatu krātuves, jo piedāvā gan 
grāmatas, gan ari video materiālus un mūzikas 
ierakstus, izplatita parādiba esot priekšā 
lasīšanas ritu rīkošana bērniem, bet Kopava
gūras bibliotēkā pastāvot jauka tradīcija katru 
gadu decembri rīkot jaunāko grāmatu izstādi 
ar šo grāmatu autoru piedalīšanos. 

Studentes atzina, ka Islandē bibliotēku 
darba sistēma, protams, plaši izmantojot 
datorus, ir daudz augstākā līmeni nekā pie 
mums , un ir jāpaiet laikam, lai šo atšķirību 
likvidētu. 

MAGDA RIEKSTIŅA 

Foto: TENIS NIGUUS 
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JA ESI STUDENTS 

№ LIELĀKA PZDBJĒMA - $U№ĪĪU flftftM 
LU fakultāšu studentu pašpā r 

valdes paga idām vēl nav sevi pie

teikušas kā reāls, ietekmīgs spēks, 
protams, ir izņēmumi, p iemēram, 
popularitāti ieguvusi Ekonomikas 
fakultātes studentu pašpā rva lde . 
Dzirdēts ir ari par topošo ģeogrāfu 
organizēšanos. Bet šoreiz par stu
dentu pašpārvaldi , kas vēl ir pašā 
savas d a r b ī b a s s ā k u m p o s m ā un 
gaidīt gaidīti tiek visi topošie fizmati, 
lai š o s avas fakultātes studentu 
p a š p ā r v a l d e s l ietu b a l s t ī t u un 
stiprinātu. Bet par jau paveikto un 
vēl tikai ieplānoto stāsta Fizikas un 
matemātikas fakultātes 3 . kursa 
studente KRISTĪNE L O M A N O V S K A 

Kā radās doma Fizmatu fakultātē 
organizēt studentu pašpārvaldi ? 

Iniciatīva gan nāca no fakultātes 
vadības, bet , kad izveidojās L U Studentu 
padome, radās nepieciešamība pēc vie
tējām studentu pašpārvaldēm.Mūsu fa
kultātes vadība izteica aicinājumu atsauk
ties studentiem, kuri vēlētos pašpārvaldes 
organizēšanu ņemt savās rokās. T ie 
nedaudzie studenti, kas atsaucās - to skaitā 
ari es - sāka "to lietu bīdit" Bet tas nebūt 
nav viegli, jo studentu ieinteresētība līdz 
šim ir bijusi ļoti niecīga. It kā ir atrasti 
cilvēki, kuri gribētu piedalīties, bet, kad 
jādara kaut kas konkrēts, tad atkal pazūd. 

Kā tu izskaidro minimālo studentu 
ieinteresētību savas fakultātes dzivē ? 

- Viens no iemesliem ir tas, ka daudzi 
jau studiju gados nopietni strādā un viņiem 
neatliek laika studentiskas studentu dzīves 
organizēšanai.Manuprāt, daudzi ari šobrid 
neizprot studentu pašpārvaldes darbības 
jēgu, un laikam jau situācija nemainīsies, 
kamēr studenti nesapratīs, ka pašiem ir 
kā nepieciešams, tā vajadzīgs lemt par 
daudzu aktuālu jautājumu risināšanu. 

- Ko esat paredzējuši darīt, lai situāciju 
mainītu ? 

Nozīmīgākais sasniegums ir dator-
klases ierīkošana fakultātē. Iepriekš ļoti 
izjutām datoru trūkumu. Nākotnē ir pare
dzēts, ka, sadalot stipendiju fondu, ikvie
nas fakultātes studentu pašpārvalde iegūst 
reālus naudas līdzekļus. Par šo naudu ir 
plānots iegādāties skaņu aparatūru, lai 
fakultātē varētu organizēt studentiskus 

pasākumus arī pašpārvaldes darbības 
popularizēšanai. Ir ari paredzēts izveidot 
videocentru. Ja fakultātes studentu paš
pārvaldes rīcībā būs stipendiju fonds, tad 
arī pašiem studentiem būs iespējams 
iesaistīties ar stipendiju sadalījumu saistīto 
problēmu risināšanā. Nākotnē, protams, 
plānojam organizēt vēlēšanas,bet pirms 
tam ir nepieciešama reklāma, informācija 
par paveikto un iecerēto. 

Vai ir izveidojušies kontakti ar 
nedaudzajām citu fakultāšu studentu 
pašpārvaldēm ? 

- Pagaidām vēl nē, bet es apzinos, ka 
tas ir nepieciešams, kaut vai, lai dalīto 
pieredzē ar kolēģiem.Tāpat vajadzētu 
sadarboties ar LU Studentu padomi, bet, 
kā jau teicu, Fizmatu fakultātes studentu 
pašpārvaldes darbība vēl ir pašā sākum
posmā un ieceru ir vairāk nekā paveiktā. 

Mēs runājām, ka studenti ir neat
saucīgi, bet kā tu pati nolēmi strādāt pie 
studentu pašpārvaldes veidošanas ? 

Nejauši Studēju trešajā kursā - tātad 
vairāk vai mazāk esmu iejutušies fakultātes 
dzīvē. Es nolēmu pamēģināt, vai ir iespē
jams ko paveikt, ko mainit.Zināmā mērā 
tā ir liela atbildība, gribētos atrast pēc 

G4 

iespējas vairāk citus ieinteresētos studen
tus, lai būtu vairāk ideju, tiktu izteikti 
dažādi viedokļi, jo šobrid visas problēmas 
risināt ir diezgan pagrūti. Tāpēc es ļoti 
ceru, ka kolēģu studentu atsaucība 
nākotnē pieaugs. 

Bet ko par studentu pašpārvaldes 
lietām domā fakultātes vadībā ? 

- Es domāju, ka studentu pašpārvalde 
ir vajadzīga ikvienā LU fakultātē, - apgalvo 
Fizikas un matemātikas fakultātes dekāns 
OJĀRS JUDRUPS. 

-Savā fakultātē aicināju studentus 
sanākt kopā, lai lemtu par stipendiju un 
pabalstu sadalījumu, bet izrādījās, ka 

Kristīne 

daudzus studentus tas neinteresē. Bet daži 
tomēr atsaucās un sāka ari pašpārvaldi 
organizēt. Bet tā kā šādu studentu nav 
daudz , neesam nekur tālu tikuši. Ja tiks 
realizēts L U Studentu padomes izstrā
dātais nolikums par stipendiju fonda 
līdzekļu sadalījumu un brīvo naudas lī
dzekļu izmantošanu, pašpārvaldes darbā 
iesaistīsies vairāk studentu. Protams, ir 
jāatrod kaut kas, kas interesētu pēc iespē
jas vairāk studentu. Sākotnēji es domāju, 
ka tā varētu būt nauda respektīvi 
stipendijas un pabalsti, bet izrādijās, ka 
neinteresē vis. Es , protams, negribu teikt, 
ka studentus neinteresē galīgi nekas - Zeļļu 
ielā , kur ir deju zāle, regulāri tiek rīkotas 
balles. Bet tās organizē viena atsevišķa 
studentu grupiņa, vai pat vairākas gru
piņas, kas sava starpā nav saistītas. Ir 
studenti, kas aktīvi sporto, bet sporta 
pasākumi visas fakultātes mērogā neno
tiek Uzskatu, ka studentu pašpārvaldei 
ir jāpastāv, lai būtu studenti, kas izsaka 
savu viedokli, piemēram, par naudas pār
palikumu stipendiju fondā - kā to izlietot, 
kā sadalīt pabalstus u.tml. Lai ari ārpus 
fakultātes tiktu aizstāvētas studentu inte
reses. Nav jau nemaz jādara tik ļoti daudz, 
galvenais būtu sanākt kopā, kad jāizlemj 
būtiski svarīgi jautājumi un, pieņemt kādu 
konkrētu rīcības progammu. 

M A G D A RIEKSTIŅA 
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Vēstures un filozofijas fakultātes 
studenti jau apmēram pirms gada ir 
izveidojuši Latvijas Vēstures Stu
dentu biedrību, kas ir Starptautiskās 
Vēstures Studentu asociācijas ISHA 
sastāvdaļa. Par biedrības darbību 
laipni piekrita informēt tās vice
prezidents A N D R I S ŠNE . 

Kā radās doma par ISHA Latvijas 
filiāles izveidošanu ? 

Ideja, ka Latvijā ir jānodibina šāda 
organizācija radās un ari realizējās pagā
jušā gada aprīli, kad mēs, trīs vēsturnieki 
un divas svešvalodu filoloģes piedalījāmies 
5. Starptautiskajā I S H A konferencē 
Utrehtā, Holandē. Šajā konferencē mēs 
nokļuvām gluži nejauši fakultātē bija 
pieejama informācija par šādu notikumu, 
nolēmām, ka būtu interesanti pamēģināt 
šajā lietā iesaistīties. Aizbraukuši uz šo 
konferenci ,ne tikai nolasījām savus 
sagatavotos referātus, bet ari nodibinājām 
ISHA Latvijas filiāli, bet Latvijā tā kā 
organizācija tika reģistrēta pavisam nesen. 

Vai šādā organizācijā var iesaistīties 
vienīgi vēstures studenti ? 

- ISHA statūtos ir teikts, ka iesaistīties 
var visi, kas interesējas par vēsturi, 
neatkarīgi no studiju specializācijas. 

Kā šobrīd norit Latvijas Vēstures 
Studentu biedribas darbība? 

-Patlaban samērā aktīvi piedalāmies 
dažādās starptautiskajās ISHA aktivitātēs. 
Kā jau minēju, bijām 5. starptautiskajā 
ISHA konferencē Utrehtā šogad plā
nojam, ka Latvijas Vēstures Studentu 
biedribas pārstāvji piedalīsies 6 Starp
tautiskajā konferencē Maincā, Vācijā. Šīs 
konferences tēma ir " Historiogrāfija un 
propaganda" un koferences darbs ir 
plānots vairākās sekcijās, aptverot samērā 
plašu vēstures tematisko loku. 

Rudenī Latvijas Vēstures Studentu bšedriba 
gatavojas organizēt konferenci Rīgā, 
sadarbojoties ar somu kolēģiern.ŠB paredzētās 
konferences tēma ir Latvijas un Somijas 
kopīgo vēsturisko likteņu izklāsts 20 . 
gadsimtā, uzsvaru liekot uz 20. gadsimta 
20. - 40. gadiem. Bet šobrid mums trūkst 
cilvēku, kas vēl iesaistītos konferences 
organizēšanas darbā varētu meklēt 
sponsorus,uzņemtos šīs konferences 
zinātniskās un ari tīri organizatoriskās puses 
koordinēšanu. Vispār tas, ka neesam 
skaitliski pietiekami liela organizācija stipri 
vien ierobežo mūsu darbības paplašināšanu. 
Esam tikai 20 cilvēki un pārsvarā visi studē 
ceturtajā kursā. Tas nozīmē, ka tie drīz no 
fakultātes aizies, tāpēc varam uzņemties veikt 
ko perspektīvu vienīgi tad, ja zināsim, ka pēc 
mūsu aiziešanas no fakultātes, paliks citi 
studenti, kas būs gatavi iesākto darbu turpināt. 

Līdz šim novārtā ir atstāta pievēršanās 
fakultātes un Universitātes iekšējās dzīves 
problēmām. Nākotnē Latvijas Vēstures 
Studentu biedrība varētu pārtapt par 
organizāciju, kas gan uzņemtos fakultātes 
dzīves koordinēšanu, gan arī izvirzītu savas 
kandidatūras Studentu padomes 
vēlēšanām. 

Kas līdz šim ir darīts, lai iesaistītu 
jaunāko kursu vēstures studentus un citus 
interesentus ? 

- Kad tika pieņemts lēmums par ISHA 
Latvijas filiāles nodibināšanu, fakultātē 
iztikām informatīvu paziņojumu, kas vēstīja 
par šādu notikumu. Protams, šādu lapeli 
daudzi vienkārši neievēro, paiet garām ar 
domu:" Uz mani jau tas neattiecas" 

Tāpēc es gribētu izmantot ari "U.A. 
starpniecību un aicināt visus, kas inte
resējas par vēsturi, sadarboties, nākt ar 
savām idejām un ierosinājumiem. Ikvienu 
laipni gaidīsim. 

Interesentus lūdz meklēt Vēstures un 
filozofijas fakultātes vēstures bakalaura 
programmas 4. kursa studentu Andri Šnē 
vai 1. kursa studentu Robertu Lini. 

VNIlSHSlU VG9VW 

5.04. 
A U N U BALLE 
L U Ķīmijas fakultātē 
Kr. Valdemāra ielā 48 
Visiem "auniem" l L s , pārējiem 1.50Ls 
Turpmāk katra mēneša pirmajā trešdienā balle. 

Ekonomikas fakultātes studentu pašpārvalde 8. 
un 9. aprīli rīko atpūtas pasākumu svaigā gaisā 
"Pavasar im pa p ē d ā m " . Programmā paredzēti 
jautri pasākumi, kas veltīti pavasara atnākšanai. 
Visi interesenti var zvanit pa telefonu 226061 vai 
pieteikties 23. telpā Aspazijas bulvāri 5. 

Ekonomikas fakutātē turpinās kursa darbu 
konkurss, kurā piedalās 15 fakultātes studenti ar 
saviem darbiem. Savu novērtējumu jau ir izteikuši 
mācībspēki, tagad kārta ir pienākusi pašpārvaldes 

^aktīvistiem. y 
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ziedošus ķiršus, kad vēl ārā snieg 
sniegs, man bija dota pavisam 
nesen, aizbraucot uz nemaz ne 
tik tālo zemi Luksemburgu, kura 
daudziem šķiet neaizsniedzama. 
Rigu no Luksemburgas šķir gan
drīz divu stundu l idojums ar 
lidmašīnu līdz Frankfurtei, un 
pēc tam četru stundu brauciens 
ar neprecīzajiem Vācijas vilcie
niem. Ir, protams, ari citi aiz
ce ļošanas ve idi lidz Luksem-
burgai, bet tieši tādu izvēlējāmies 
mēs - seši jauni, ne visai nopiet
ni cilvēki no Latvijas, kluba 
"Das Hans La Maison - The House" 
pārstāvji. Mūsu galvenais uzde
vums bija pārstāvēt Eiropas jau
niešu žurnāla Das Haus - La Mai
son - The House" Latvijas na
cionālo redakciju pirmajā šajā 
gadā rīkotajā tikšanās reizē, kur 
sapulcējās jaunieši no Aust rum un 
Rietumeiropas. Šis tikšanās reizes tēma 
bija Eiropas monitārā politika. Mēs 
veidojām ari žurnālu, kas iznāk jau sesto 
gadu, tris reizes gadā, trijās valodās 
vācu, franču, angļu. 

Tas bija brīnišķīgs ceļojums, kas ļāva 
uz nedēļu aizmirst parastās ikdienas 
raizes. Vispirms jau ceļojums ar 
vilcienu gar likumainās Māzeles 
krastiem no Koblencas lidz Trī-
rei. Mazi ciematiņi ar neiztrūk
stošo bazniciņu un stāvajās kalnu 
piekājēs iekoptajiem vīnogulāju 
l auc iņ i em. K lusums , m i e r s , 
kārtība, ko nevarēja izjaukt ne 
plūdi, ne mūžam garām trau
cošie vilcieni, ne citas nebūšanas. 
Pa t s d ī va ināka i s m a n šajās 
pilsētiņas ielās šķita tas, ka tur 
neman ī j a g a n d r ī z n e v i e n u 
cilvēku viss pamiris kā pirms 
lielas dabas katastrofas. 

Izkāpjot Luksemburgas sta
cijā, pirmie iespaidi nebija diez 
ko patīkami ne īpaši liela tīrība, 
aizdomīgi tipini, kas nopēta iebraucējus 

O, Luksemburga, klusā un pelēka 

ar ne visai viesmīlīgu skatienu. Stacijā 
steidzīgi mainot Vācu markas pret 
Luksemburgas frankiem, esam lie
cinieki tam.kā iereibis luksemburgietis 
izrēķinās ar kādu pilsoni, kas centās 
piezvanīt pa telefona automātu. Brr! 
Un tāda ir aristokrātiskā Luksemburga, 
kurā dzivo bagātākie cilvēki Eiropā, 

Vienreiz gadā Briseles galvenais 
laukums tiek rotāts ar ziedu paklāju 

kurā ir tik daudz izsmalcinātu 
ve ika lu un bankas , bankas , 
bankas... Tāpēc nolemjam ne
v i e n a m par savu i e rašanos 
t e l e f on i sk i n e z i ņ o t , un līdz 
hostelim tikt pasu spēkiem. 

Jau pēc brīža 9. autobuss mūs 
ved pretī citai pasaulei, kur valda 
kalni, tilti un uguņi (es domāju 
p i l s ē t ā i e d e g t ā s ugun is , j o 
Luksemburga mēs ieradāmies 
pēc pulksten desmitiem). 

Luksemburga ir tiltu pilsēta, 
kas ir tik dažādi - milzonigi lieli 
un p a v i s a m m a z a s l a i pas , 
modem i celti un pavisam necili 
un, protams, karaliski elegantais 
tilts, kura nosaukumu tā ari ne
uzzināju, bet savās domās to tā 
nodēvēju, tiklīdz to ieraudzīju. 

Luksemburga ir miera, ba
gātības un izsmalcinātības gal
vaspilsēta. Atšķirībā no Briseles, 

kuru mums izdevās apmeklēt ceļojuma 
pirmspēdējā dienā, un kurā aizraujas 
e l pa n o n e i z m ē r o j a m ā p l ašuma , 
nebeidzami garajām ielām, automašīnu 
r i n d ā m un c i l v ēku p ū ļ i e m , Luk
semburga atgādina laukus. Un patiesībā 
tā tas arī ir, jo gandriz pilsētas centrā 
varēja redzēt mazdārziņus, kur vēl auga 

iepr iekšē jā gadā nenovāk t i e 
kāposti, un pat pīles, kas visai 
omulīgi dzīvojās pa ūdeni. Ielas 
Luksemburga ir nevainojamā 
kā r t ī bā . C e ļ a z ī m e s , dažād i 
norādījumi, informācijas dēļi ir 
novietoti tā, ka pat pilnīgi ne
attapīgam cilvēkam būtu skaidrs, 
kā a t ras t t o va i citu ie lu, 
laukumu, pilsētu. Ari luksoforu 
izvietojums un izkārtojums ir 
p ā r d o m ā t s , lai gā j ē j am vai 
vadītājam būtu droši atrasties uz 
ie las . Br ise le mani savukārt 
pārsteidza ar netiribu un ne
kārtību, kas nemaz netraucēja, 
kā tas, piemēram, ir Rīgā. Taisni 

otrādi tā piestāvēja, deva neatkār
tojamu pilsētas noskaņu, kustibu, jo 
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brīžiem pilsēta atgādināja milzīgu būv
laukumu. Cik Briseles arhitektūra likās 
grezna, tik Luksemburgas vienkārša. 
Cik Brisele liberāla, tik Luksemburga 
aristokrātiska. Cik Brisele smaga un 
neveikla, tik Luksemburga gracioza un 
linijās e l e gan ta . Pa t i es ībā ir grūti 
salīdzināmas šīs abas pilsētas, un laikam 
jau tas nav jādara. Pasaulē nav divu 
pilnīgi vienādu pilsētu. 

Svarīga vieta ceļojumā ir ēšanai. Ik
vienā pilsētā rodas vēlēšanās nobaudīt 
kaut ko neparastu, un tikai šai zemei 
vai pilsētai raks turīgu. Jāsaka godīgi, ka 
nevienu Luksemburgas nacionālo ēdie
nu nenobaudīju, tomēr izsalkumu nācās 
apmierināt ar visdažādākajām maltītēm. 
Sākot no visparastākā hamburgera ar 
vistas fileju līdz pat meksikāņu restorānā 
baudītajam Chicken T r i o . Vista, kas 
sagatavota trīs veidos - mīklā, grilēta 
un ar kausētu sieru un asu mērci. T a m 
visam vēl klāt meksikāņu salāti (vien
kārši sasmalcināti kāposti, pipari, salāti, 
olīvas un siers) un risi. Otro reizi mūžā 
pabiju ķīnitšu restorānā, kur mums 
ē d i e n u p a s n i e d z a uz sas i ld ī t i em 
šķīvjiem, bet pēc ēšanas deva mitrus 
sasildītus dviel īšus roku un mutes 
noslaucīšanai. Ēdieni bija ne katram 
latviešu prasīgajam un izvēlīgajam 
vēderam pieņemami pīrāgs ar die
dzētu graudu pildījumu, mazi pončiki 
ar vistas gaļu, liellopa gaļa, kas tiek 
pasniegta kopā ar kāpostiem, riekstiem, 
pipariem un sēnēm, protams, ari risi 
un mērce, ne īsti salda, ne īsti skāba 

Vē l Luksemburgu izdaiļo neskai
tāmās konditorejas un veikaliņi, kur 
pārdod dažādus kulinārijas gardumus un 
brīnumus no šokolādes. Ieejot kādā no 
š i e m v e i k a l i e m , ac is žilbst n o 
daudzveidības un kūku krāšņuma, kuras 
pirmajā brīdī liekas nav ēdamas. Bet 
cienīgas kundzītes laipnajām un iz
tapīgajām pārdevējām ar gredzenotu 
pirkstu norāda uz krāšņaj iem brī
numiem un ar franču eleganci nosauc 
latviešu ausij varen smalku nosaukumu. 
Es šajā bridi jūtos kā no Andersena 
pasakas izlīdis salijis (ārā patiešam tanī 
bridi lija lietus) nosalis cilvēkbērns, kurš, 
ieraudzījis šo apēdamo bagātību, nespēj 
nekādi izšķirties, kuram krāšņumam par 
godu samaksāt simts frankus. 

N e a p š a u b ā m i , m ē s tur nebi jām 
ieradušies tikai lai ēstu un priecātos par 
pasakainajām pilsētas ainavām. Mēs tur 

devāmies strādāt, gūt pieredzi, lai līdzīgu 
konferenci sarīkotu šovasar, jūlijā Rigā. 
Darbs pie žurnāla veidošanas norisi
nājās trīs dienas, kur konferences dalīb
nieki tika sadalīti atsevišķās darba 
grupās, kuras atbild par kādu no žurnāla 
nodaļām. Grupās tiek lasīti iesūtītie vai 
līdzi atvestie Eiropas jauniešu raksti par 
politiku, ekonomiku vai kultūru un 
izvēlēti labākie. Trīs dienas, kurās katrs 
strādā pēc savas sirdsapziņas, vēlmes 
darboties un paša iespējām, jo nevienam 
nav jāatskaitās par nokavēšanos, par to, 
ka uz stundu esi izskrējis izvēdināt galvu 
vai vienkārši sēdi bezdarbībā un dzer jau 
pa šim dienām apnikušo kokakolu. 

Konferences ietvaros viena diena bija 
veltīta izglītojošiem pasākumiem. Mēs 
apmeklējām Eiropas Parlamentu un 

Šādu puisīti tūrists var sastapt ikvienā 
suvenīru veikalā, konditorejā, tikai jau no 
koka, metāla vai šokolādes 

Eiropas investīciju banku, kur mums lasīja 

lekciju un rādīja filmu par bankas struktūru 

un veicamo darbu. Jocīgi, bet Eiropas 

Parlamenta ēkā, kur tiek risināti Eiropas 

svarīgie jautājumi, konferenču zālē, kur 

mums lekciju lasīja kāds šis institūcijas 

ierēdnis, iekšā pa stikloto jumtu pilēja ūdens. 

Komiski un reizē traģiski kaut vai tāpēc, ka 

šo zāli Eiropas Parlamenta sēdēm izmantoja 

tikai pāris reizes. 

A t p a k a ļ c e ļ š uz m ā j ā m bija vē l 

jautrāks kā brauciens uz Luksemburgu. 

Bridi, kad mums lidz lidmašīnas izli

došanai bija palikušas nieka četrdesmit 
minūtes, milzīgajā Frankfurtes lidostā 
"uzkārās" datori. Neorganizēti cilvēku 
pūļi, rindas, pa kājām maisās piekrā
mēt i ratiņi ar č e m o d ā n i e m , saiņi, 
kastes. Ar vārdu sakot - haoss. Lidostas 
da rb in i ek i b e z l ieka satraukuma 
izklaidējās kā nu katrs mācēja un gribēja 

vai nu koķetēja ar izlidot gribētājiem, 
vai mierīgi iztukšoja kafijas tasi. Bet 
mūsos auga satraukums, kaut kas taču 
be idzot jāsāk darīt, galu galā laiks 
steidzas uz priekšu. Nekad laikam ne
aizmirsīšu kā, ratiņus stumdami, atspē
rušies drāzāmies cauri grandiozajiem 
Frankfurtes lidostas koridoriem un hal
lēm, spiedāmies cauri tikpat nepacietīgu 
cilvēku pūļiem kā mēs paši. Mantu un 
pašu izmeklēšana, kas atgādināja bēgļu 
došanos uz apsol ī to z emi . Beidzot 
atradām vajadzīgo lodziņu B i l , kur 
vajadzēja nodot mantas un dabūt kāroto 
biļeti. Iekāpjot lidmašīnā iestājās miers, 
labsajūta un svētlaime pēc sviedriem 
apslacītā maratona Frankfurtes lidostā. 
I z l i do jām ar n o k a v ē š a n o s , t omēr 
debesis un saule mūs saņēma viesmīlīgi, 
ari apkalpes komanda, kas mūs baroja 
no jau ierastajām plastmasas kārbiņām 
un kapteinis, kas čerkstošā mikrofonā 
centās mums pavēstīt augstumu (11 km) 
un temperatūru (-55° C ) , kurā mēs 
atradāmies. 

Rīga mūs sagaidīja satinusies savā 
pelēkajā, dubļu aptašķītajā seģenē. Ne īsti 
vēl pamodusies no ziemas miega, ne tā pa 
īstam vēl sasildījusies pavasara saulītē. Ari 
cilvēki bija vēl sadrūmuši un piekusuši no 
ziemas tukšurna un aukstuma. 

Nekas , drīz ari pie mums ziedēs ķirši, 
dr ī z arī p i e m u m s c i l vēk i noaus 
nošķiebušos ziemas zābakus, un pavērs 
savus skatienus augstāk par izdan
gātajām, bet mīļajām Rīgas ielām, un 
ieraudzis, ka ir pienācis pavasaris. 

DACE KREJERE 

K Ļ Ū D U L A B O J U M S 
"UA" 11. nr. 9. Ipp. zem fotogrāfijas 

jālasa: "Zemes tēvi 1990. g. 12. de
cembra komersā Rīgā, savā vecajā 
konventa dzīvoklī." 

Ši paša numura 2. Ipp. zem apak
šējās fotogrāfijas lasīt: "Svinigajā bridi 
kopā ar buršiem un svētku viesiem bija 
ari Meierovica kungs. 
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/hMEMLU SPOŽUMS 
Latvijas Republikas ziemas meistarsacīkstēs pieaugušajiem un 

junioriem veiksmīgi startējuši Universitātes vieglatlēti. 
Šobrid LU labākā vieglatlēte neapšaubāmi 

ir K.Suharevska. Jau Latvijas daudzciņnieku 
meistarsacīkstēs zelta medaļa tika izcinita ar 
jaunu valsts rekordu pieccīņā (3939 punkti). 

Nule notikušajās individuālajās meistar
sacīkstēs Kristīne divas reizes bija pārāka par 
savām sāncensēm 60 m barjerskrējienā 
(8,99s) un lodes grūšanā (12,70m), bez tam 
ar atzīstamu rezultātu tāllēkšanā 600 m 
sudraba godalga. Savukārt G.Sproģe lēca 
vistālāk trissolī -12,83 m, bet lēciens 5,90 m 
tālumā ļāva Gundegai izcīnīt bronzas medaļu. 
Nu jau labu laiku 800 m distancē zaudējuma 
rūgtumu nav izbaudījis E.Tēbelis. Ari šoreiz 
uzvara ar rezultātu 1:56,26 min. Ari 400 m 
skrējienā Egilam pretinieku nebija un 49,47 s 
veicot distanci viņš kļuva par divkārtēju 
Latvijas čempionu. 

Mūsu daudzo līdzjutēju atbalstīti, divas 
dienas skaistu, aizraujošu un interesantu cīņu 
skrejceļā demonstrēja M.Alksnis un Ģ.Fogels. 
Ģirts aizraujošā, vizuāli skaistā cīņā uzvarēja 
1500 m distancē (3:58,8) min, atstājot 
M.Alksni trešajā pozīcijā (4:04,1) min. Toties 
300 m skrējienā finišs bija vētrains gan 
skrejceļā, gan tribīnēs. Liekas, ka, sportistiem 
sākot finiša spurtu, troksnis tribinēs nebija 
mazāks kā labākajās LBL spēlēs. Jā, Alksnis 
50 m pirms finiša sāk vētrainu spurtu, bet 
Fogels pēdējos distances metros panāk savu 

sāncensi, bet tomēr nedaudz, 
nedaudz par vēlu. Rets 
gadījums garajos skrējienos, 
kad uzvarētājam un 2. vietas 
ieguvējam vienāds rezultāts 
8:28,0 min. Šoreiz jāuzteic 
abu staieru studiju biedrs 
A.Ģigulis, kurš distancē 
palīdzēja "kurināt" tempu, 
saņemot kā atalgojumu 
bronzas medaļu junioru 
konkurencē. 

Vēl sudraba godalgas tika M.Lavrinovicai 
trīssoļlēkšanā (12,65 m), RVavilovai lodē 
(11,93 m) un A.Zariņam 400 m skrējienā 
(50,92 s), bet bronzas medaļu pirmo reizi 
ieguva A.Gulbe augstlēkšanā (1,70 m). 

Junioru konkurencē par uzvarētāju kļuva 
K. Suharevska 60 m barjerskrējienā, tāl
lēkšanā, lodes grūšanā, A.Gulbe augstlēkšanā, 
U.Apškalējs 60 m barjerskrējienā, M.Alksnis 
1500 m, 3000 m distancē. 

J.Eihmanis augstlēkšanā un E.Krūms 
400 m distancē. 

Patīkami, ka LU bija tik plaši pārstāvēta 
Latvijas vieglatlētikas svarīgāka jās sacensībās, 
bet vēl vairāk jāpateicas sportistiem par lielo 
cīņas gribu un atbildības izjūtu tāda mēroga 
pasākumā. Sirsnīgs paldies visiem mūsu 
sportistu līdzjutējiem, kuri divas dienas 
neatlaidīgi atbalstīja savējos. 

V.BERNHARDS 
LU vieglatlētikas vecākais treneris 

*№AZJUWN JAUNA PAAIME $ 
Šogad US kausa izcīņa handbolā vīrie

šiem februāra beigās un marta sākumā no
tika RAU sporta zālē. 

Interesantākās cīņas risinājās sacensību 
pēdējā dienā. Principiālā spēlē juristi ar 13:11 
svinēja uzvaru pār f izmatiem un lidz ar to kausa 
adrese lidz nākošajam gadam atkal ir Juridiskā 
fakultāte. Šoreiz juristus galvenokārt pārstāvēja 

I kursa studenti, kuri godam turpina savu 
vecāko kolēģu iedibinātās tradīcijas handbolā. 
Ciņā par otro un trešo vietu trīs komadas 
ieguva vienādu punktu skaitu un pēc 
savstarpējo spēļu rezultātiem otrajā vietā 
Fizikas un matemātikas fakultātes handbolisti 
un trešajā vietā Vēstures un filozofijas 
fakultātes komanda. 

Sacensības labi tiesāja US handbola sekcijas 
dalībnieki J.Nazarenko - Ekonomikas fakultāte 
un U.Strautmanis - Pedagoģijas fakultāte. 

No līdzjutējiem visaktīvākie bija fizmati. 

M.CĪRULIS 
Veselibas uņ sporta izglītības katedras 

lektors 

ynCeiAZiHBS fg CCfAffr/K. № . . . 
Latvijas individuālajā čempionātā startēja 

vairāk nekā 150 dalībnieku, tas ir šo sacensību 
rekordskaits, jo vismaz pēdējos 20 gados 
nebija fiksēts liels dalībnieku skaits. Viņu vidū 
7 s/k "Universitātes Sports" galda tenisa 
sekcijas sportisti. Šis čempionāts bija nozīmīgs 
ar to, ka pēc sacensību rezultātiem tika no
teikta republikas izlase pasaules čempionātam, 
kurš notiks no l . lidz 15. maijam Ķīnā. 

Kā tad veicās mūsējiem? 
Finālā tikās mūsu augstskolas studenti 

S. Vasiļjevs un G.Rūsis. Pēc diviem setiem 
negaiditi vadibā izvirzījās G.Rūsis, bet pēc tam 
arvien labāk iespēlējās S. Vasiļjevs, kurš ar 3:2 
pārspēja komandas biedru, septīto reizi kļūstot 
par republikas čempionu vienspēlē. Finālmačs 
bija acij tīkams un varēja redzēt, ka Sandijs 
tādam sākumam nebija gatavs, jo tagad daudz 
uzmanības velta mācibām un daudz enerģijas 
aiziet spēlēm Vācijā Frankfurtes kluba ko
mandas sastāvā, tāpat nogurdinoši ir biežie 

pārbraucieni. Viriešu vienspēlē mūsējo 
rezultāti bija šādi: J.Apsem 7 vieta, bet 
U.Šāvējam tikai 8. vieta, jo divas reizes pretī 
stājās Uģim ļoti neparocīgs spēlētājs 
V.Glazunovs, kurš pārstāv s A "Mazā tenisa 
lielmeistari". Jo iepriekšējos turnīros Uģim pa 
spēkam bija uzvarēt gan G.Rūsi, gan bronzas 
medaļas ieguvēju J.Zicānu no s A "Mazā tenisa 
lielmeistari" Zem savām spējām nospēlēja 
S.Krūmiņš, rikai 11. vietā, bet G.Jundzis un 
RCīrulis dalīja 13.-16. vietu. 

Vīriešu dubultspēlē pirmo reizi par 
čempioniem kļuva G.Rūsis kopā ar J.Zicānu. 
Toties bronza tika mūsu pārim U.šāvējam un 
S.Krūmiņam. Nepaveicās S.Vasiļjevam pāri 
ar V.Glazunovu, kuri neiekļuva četriniekā. 
Labāk veicās jauktajā dubultspēlē, kur par 
čempioniem kļuva S.Vasiļjevs un O.Kartuzova 
(sA "Mazā tenisa lielmeistari"), ari daļa sudraba 
mūsējiem G.Rūsim pāri ar I.Jozepsoni ( sA 
"Mazā tenisa lielmeistari"). No 24 medaļām 

LU izcīnīja 7 medaļas, bet vairāk bija s/k 
"Mazā tenisa lielmeistariem" - 8 medaļas. 

Republikas izlases sastāvā iekļuva abi 
finālisti S.Vasiļjevs un G.Rūsis, bet, lai nokļūtu 
uz pasaules čempionātu Ķīnā, katram 
dalībniekam nepieciešami 900$. Lai tomēr 
tur nokļūtu, visu dara gan sportisti, gan šī 
sporta veida cienītāji. Ja kāds var un vēlās 
palīdzēt, zvaniet galda tenisa prezidentam 
E.Pūriņam pa telefonu 288924. Būsim pa
teicīgi, jo studenti ir pelnījuši turp aizbraukt. 

Vēl līdz Pasaules čempionātam 25.-26. 
martā Liepājā notiks republikas Universiādes 
sacensības, bet 13.-14. aprīli Mažeiķos 
Baltijas republiku čempionāts. Vēlam 
veiksmes visos startos, bet galvenais nokļūt 
līdz Pasaules čempionātam. 

GENĀDIJS KARTUZOVS 
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LIELAIS SPORTS 

M ÑO UCUNÍ L(ÙZ umitM 
Nemaz ne tik sen visa sabiedrība bija 

mazohistisku vingrinājumu pārņemta. 
Dzirdējām tādus lozungus kā "nav sāpju, 
nav sasn iegumu" va i " t iec ies uz 
maksimālo" Tās bija dienas, kad sievietes 
aerobikas nodarbībās dejoja stundām, 
imitējot Džeinu Fondu, kamēr vīrieši, 
sviedriem plūstot, "nožēloja grēkus" trekos 
vai svarcelšanas zālēs. Veselības klubi 
kļuva par vienu no versijām par Dantes 
devīto elles loku, un tā vien likās, ka visi 
deg pašmocību ugunis. Vai kādreiz esi sev 
vaicājis, kur likās visi šie censoņi, tikuši 
galā ar neskaitāmajiem vingrinājumiem? 
Pietiekoši daudzi no viņiem guva sporta 
traumas, un tagad ir sastopami pie 
masāžas terapeitiem. Bija vairāk sāpju kā 
ieguvuma, un visas pārpūles rezultāts 
vislabāk bija sajūtams gurnu nervu rajonā. 

Tikai nedomājiet, ka es biju pret spēku 
pārbaudi. Es trenējos kā ārprātīgais, bet 
kā daudzi mani līdzgaitnieki, kļuvu par šīs 
elles upuri. Mēs veicām dažus simtus 

.pietupienu, neskaitāmas pievilkšanās pie 
stieņa. Un tad, it kā vēl nebūtu pietiekoši 
sodīti, skrējām garas distances. 

Es pieļauju iespēju, ka šādi nodarbinot 
ķermeni, adrenalīna līmenis paaugs
tinājās, un bija brīži, kad šādas piepūles 
es alku tāpat kā smēķētājs nikotīna. Bet 
šiem treniņiem bija ari cena: psiholoģiskā 
pārpūle tajos novājināja organisma 
fiziskos spēkus; izmežģījumi un sastiepumi 
kļuva hroniski. 

Zināju, ka vienmēr nevarēšu skriet tik 
ātri, to vienkārši neļaus mani pārpūlētie 

ceļi Tā ari bija Sporta traumas ir kā apļi 
nocirsta koka celmā - tās parāda mūsu 
vecumu. Problēmas ar ceļiem ir daudzu 
posts, tēlaini izsakoties ceļi ir mūsu 
Ahilleja papēdis. 

Palūdz padomu jebkuram soportistam 
jebkurā sporta klubā par traumu ārs
tēšanu, un saņemsi īsta medicīnas eks
perta atbildi: atdzesē to, sasildi to, stiep 

to, ignorē to, atpūtini to, apsauļo to utt. 
Tev tiks iedoti ārstu telefonu numuri, tu 
dzirdēsi stāstus par slimnīcām un pasakas 
par eksper imentā lo medic īnu. Nav 
fanātiskāka padomdevēja par kādu, kurš 
pārcietis veiksmīgu ceļa operāciju. Viņš 
tev ieteiks gan savu ķirurgu, gan kruķus, 
gan parūpēsies, lai tu gulētu tajā pašā 
palātā, kur viņš. 

Es zināju, ka pats esmu sev radījis 
problēmas. Pēc nedabiskā sasprindzinā
juma sāpes kļuva neciešamas, bija pienācis 
laiks samazināt slodzi. Tas nebija tik viegli, 
un es jutos nomākts. Bažas sagādāja fiziskās 
formas saglabāšana, bet tad es pats 

izstrādāju savu treniņu programmu, kas 
palīdzēs, nevis nogalinās mani. 

Nolēmu uzsākt peldes baseinā, lai gan 
nekad agrāk to nedarīju. Ūdens ir dzīvības 
eliksīrs, jo ir pretstats ugunij. Jau pēc 
mēneša nodarbībām sajutu, kā ūdens 
atveseļo ķermeni. 

Jūs, kas nemitīgi uzpumpējat savu ķer
meņa masu, dodieties man līdzi uz ba
seinu! Būsit pārsteigti, cik efektīva un 
atsvaidzinoša ir pelde pretstatā pārspīlētai 
slodzei sporta zālē. Dažkārt es soļoju, esot 
līdz krūtīm ūdeni, un ja tas jums liekas 
stulbi, tad ziniet, ka šāda soļošana no
stiprina izturību. 

Dažiem es liekos muļķīgs, bet to es 
neņemu vērā. Ūdens pasargā manas 
locītavas, un tajā es varu izpildīt tādas 
kustības, kādas nevarētu veikt uz zemes. 
Ūdeni jūtos lokanāks kā citkārt. Šajos 
vingrinājumos baseinā ir tāds miers, kādu 
trenējoties neesmu jutis agrāk. Nekādu 
trenažieru blīkšķu, sviedru smakas un 
skaļas mūzikas. Tikai baseins un klusums 
un domas par kādreizējo lempi uz zemes, 
kas tagad iemīlējies ūdenī. 

Sākot nodarbības baseinā, jums tā var 
likties pārāk niecīga slodze, muskuļi 
nepietiekami nodarbināti. Bet jau pēc 
pāris d i enām sajutīsiet patīkamu 
nogurumu. Jūsu ķermenis zina, kas tam 
vajadzīgs, un šajos treniņos jūs nekādi 
nenogalināsiet to. Organisms pateiksies 
jums ar lielisku fizisko formu. 

No angļu valodas tulkojusi 
ANDA LASE 

24. marta risinājās LU volejbola diena 
Valdemāra ielā 48. Piedalījās 7 fakultātes, 
bet 5 komandas. Divas komandas no 
apburošās Fizikas un matemātikas fakultātes. 
Šoreiz pārsteiguma balva tika pasniegta 4. 

# vietas ieguvējiem un tas bija dzirkstošais 
I šampanietis, bet pārējie ēda veselīgu barību. 

Kā galvenais tiesnesis visus apbūra tik ļoti 
brinišķais Genādijs Somoilovs, kurš tiesāja 
stingri un nelokāmi. 

Rezultātā uzvarēja sporta un veselības 
katedras studenti, no kuriem jauki izcēlās 
Jānis Freivalds ar savām gremdēm. Viņš pēc 
iespējas biežāk centās iegremdēt tukšās 
laukuma vietās apmēram līdz 3 m līnijai, lai 
netrāpītu spēlētājiem. 

SPORTA KATEDRA 
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Laikam jau var gan, ja Rīgā pastāv 
tāda iestāde kā Jauniešu Veselības 
centrs. Taču tajā nekas netiek ārstēts. 
Tur palīdz rast atbildi uz jautājumiem, 
uz k u r i e m m ū s u " k a u t r ī g ā " 
s a b i e d r ī b a j a u n i e š i e m nea tb i l d . 
Jauniešu Vese l ības centrā strādā 
pieci konsultanti. Sarunā ar " U A " 
piedalījās Ilona Buša un Jānis Lācis. 

J.L.: Mūsu "ārstēšanas" forma ir saru
na. Negribam lasit lekciju, kur auditorijas 
priekšā stāv resns onkulis ar karafi un 
biezu grāmatu, jo runājot par dzimum
attiecībām tas neder. Katram cilvēkam ir 
sava nostāja, ko viņš guvis dzīves laikā, 
iz lasot gudras g rāma tas , žurnālu 
publikācijas. Tādēļ ir svarīgi, lai mums 
izveidotos saruna, dialogs, kurā netiek 
noliegta neviena doma, netiek strikti 
noteikts, kas ir pareizi un kas nepareizi. 
Runājot par lietām, kas ir saistītas ar 
jūtām, nekādas absolūtas patiesības nav. 
Pamattēmas, par kurām mēs runājam ir 
piecas - seksuālās attiecības, kontracep-
cija, grūtniecība, aborts un dzemdibas, 
seksuāli transmisīvās slimības un ģimene. 
Darbs norit gan grupās, gan ari individuāli. 
Šķiet, ka ar grupām strādāt ir daudz vieg
lāk, jo tad netiek apspriestas tēmas nian
ses, kā tas ir palīdzot kādam konkrētam 
cilvēkam. Grupā mēs visi kopā iztirzājam 
vienu tēmu, bet individuāli mēs runājam 
par vienu šīs tēmas daļu, kura visvairāk 
uztrauc cilvēkus. 

I.B.: Nodarbību v ienmēr vada divi 
cilvēki, sieviete un vīrietis. Mēs it kā rādām 
modeli, kurā līdzās pastāv divas fiziski 

atšķirīgas būtnes, kas viena otrai palīdz, 
nevis cīnās. 

Vai grupā viegli panākt "dzīvu" 
sarunu, jo cilvēki kautrējas runāt par 
intīmām lietām. 

J.L.: T e ir svarīgs pats sākums, cik 
veiksmīgi mēs atraisām jauniešus, ie
drošinām viņus. 

I.B.: Es nedomāju, ka tā ir kautrība, 
kas traucē runāt, bet gan neuzdrikstēšanās 
kaut ko pateikt par sevi, savām jūtām, 
domām. Pateikt, ka es esmu kaut kas. 

J.L.: Mēs cenšamies uzsvērt, ka katrs 
cilvēks ir unikāls un otra tāda nav. 

- Kājūs raksturotu jaunieti, kas pie jums 
atnāk? 

J.L.: Pārliecināts un tajā pašā laikā 
nepārliecināts par sevi, jo pārliecība 
visbiežāk balstās uz lietām par kurām nav 
īstas sapratnes. Zems ir ari informācijas 
līmenis. Piemēram, spirāli iedomājas kā 
vecu gultas federi un tabletes kā zāles, 
kuras var dzert gan tad, kad ir angīna, 
gan tad, kad sieviete negrib bērnu. 

I.B.: Visvairāk pie mums nāk meitenes. 
Puišus vairāk uztrauc attiecības ar ve
cākiem, savu meiteni. Citreiz mēs ar 

meiteni un puisi pārrunājam, kāpēc viņi 
strīdas vai tieši otrādi nestrīdas, kādus 
kontracepcijas līdzekļus vislabāk lietot. 
Jauniešiem ir ļoti daudz jautājumu, U2 
kuriem reti kāds var vai grib atbildēt. Viņi 
prasa to, kas viņu vecumā interesē, un 
nesaņem atbildi. Un ja viņš bērnībā ir 
dabūjis pa dibenu par to, ka ir uzdevis 
"nepiedienīgus" jautājumus, tad paau
goties ir grūti otrreiz uzdrīkstēties prasīt. 
Ir ari kauns atzīt, ka es kaut ko nezinu, jo 
parasti seko pārmetums:" Kā tu tik liels 
un nezini to, kas katram sešgadīgajam ir 
sen skaidrs!" 

J .L . : Man ļoti būtiska liekas au
dzināšana. Ģimenēs audzina nevis virieti 
un sievieti, bet gan lomas - viru un sievu. 
Tikai, kur paliek pats cilvēks? 

Ir jaunieši, kuri grib iegūt vairāk 
informācijas par to, ko mēs runājam, lai 
varētu tālāk iet pie saviem vienaudžiem, 
stāstīt par šim lietām. Tāpēc notiek divu 
nedēļu kursi, kuros mēs apmācām vo-
1 untierūs. Pārsvarā viņi strādā savās skolās. 

Ja tevi ir ieinteresējusi šī informācija, • 
ja tev ir jautājumi uz kuriem tu nevari rast 
atbildi vai vienkārši tev ir vajadzīga 
palīdzība, tad zvani. 

Telefons 262422 . Adrese - Kaņiera 
ielā 10. 

Tā bija tikai iepazīšanās. "UA" turpinās 
iesākto sarunu nākamajā numurā, kuras 
tēma šoreiz būs tas, lai vēl paliek 
noslēpums. 

DACESLUKINA 
un DACE KREJERE 

Drīz būs ne tikai konkurss Mis, bet ari Misters, kad uz skatuves bus redzamas tikai peldbiksītes bez augštņām. Gribat ticat, gribat - nē. 
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/> KA W N£SM№$ ? 
Satiekas divi mednieki. Vienam no 

viņiem vienmēr ir labi veicies nomedit vērtīgus 
kažokzvērus. 

- Kā tu to panāc? - otrs jautā. 
- Vienkārši. Atrodu alu, pēc iespējas lielāku, 

nostājos pie tās un kliedzu: "E -ē -ē!" Tikko 
zvērs drāžas ārā, tā bliežu virsū. 

Pēc pāris nedēļām veiksmīgais mednieks 
uzzina, ka draugs ir slimnīcā. Tur aizgājis, viņš 
ierauga draugu viscaur apsaitētu. 

- Kas tad tev? 
Es gluži vienkārši darīju tā, kā tu man 

stāstīji. Atradu lielu alu, nostājos tās priekšā 
un saucu: "E -ē -ē!" 

-Un tālāk? 
Tālāk... No tās alas pēkšņi izdrāžas 

vilciens. 

Ceļotājs brauc caur skotu ciematu. Viņš 
brīnās, ka tajā nav neviena ārsta. 

"Ko jūs darāt, ja saslimstat?' viņš jautā. 
"Mēs mirstam dabīgā nāvē," atbild skoti. 

PIE ĀRSTA 
Teikšu jums atklāti, jūs esat trešais ārsts, 

ko es apmeklēju savās ciešanās. 
- Ciešanās? Ar ko tad jūs ciešat? 
- Ar savu resnumu! 
- Un ko jums ieteica iepriekšējie ārsti? 

Viens man ieteica jāt, otrs doties uz 
Ķemeriem. Ko jūs man ieteiktu? 

- Jāt uz Ķemeriem! 

PĀRPRATUMS 
I e r ē d n i s : "Jūsu nodarbošanās?" 
P r o f e s o r s : "Mineralogs." 
I e r ē d n i s : "Mums tāda apzīmējuma 

nav. Sakiet skaidri: minerālūdeņu fabrikants!" 

PIE ZOBĀRSTA 
- Dīvaini - urbjot es atdūros uz zeltu! 

Klausieties, daktera kungs, tad jūs esat 
laimīgi tikuši lidz manai zelta apkakles pogai. 

PĀRSTEIDZIES 
Nu, bērniņ, atsveicinies no krustmātes! 

Kas jāsaka, kad krustmāte aiziet? 
- Paldies Dievam! 

- Vai tiešām šī uzvalka drāna ir izturīga? 
- Uz galvošanu! Jūs viņu valkāsiet lidz nāvei 

un pēc tam vēl varēsiet apgriezt! 

VEĢETĀRISMS 
Mazpilsētiņā iebraucis Āfrikas apceļotājs. 

Kāds vīzdegunīgs jauneklis tam jautā: 
"Vai starp cilvēkēdājiem ir ari veģetārieši?" 
"Ir gan," atbild uzrunātais, "tie ēd tādus zaļus 

jaunekļus kā jūs!" 

VIENMĒR TAS PATS 
- Vai laikrakstā ir kas jauns? 
- Nē, vienmēr notiek viens un tas pats, tikai 

ar citiem cilvēkiem. 

VIENALGA 
- Cik reižu esmu teicis, ka kantori nedrīkst 

smēķēt! 
- Man taču mutē zīmulis... 

Papiross vai zīmulis, vienalga, manā 
kantori nesmēķē! 

PADOMS 
Sakiet, kaptein, kā tad galu galā tīklu 

pagatavo? 
- 0 , tā ir pavisam vienkārša lieta. Ņemiet 

pilnu sauju caurumu un tad samezglojiet kopā. 

UTERATŪRA 
"Un kāda grāmata jūsu karjera jums 

visvairāk palīdzēja," jautā žurnālists 
miljonāram. 

"Čeku grāmatiņa." 

PĀRBAUDE 
- Uznāc pie manis mazliet! 
- Bet tev taču esot nikns suns pieklīdis; vai 

viņš nekož? 
- To jau taisni es gribēju pārbaudīt! 

M i n n a : "Pie durvīm stāv viens cilvēks 
ar koka kājām..." 

P r o f e s o r s : "Sakiet, ka man nevajaga!" 

PRAKTISKI 
Alberts diezgan nopietni saslimis. 

Slimnieku apraudzīt atnāk viņa precētā māsa. 
"Kāpēc tavs vīrs neatnāca?" jautā slimais. 
"Mēs norunājām, ka viņš nāks uz bērēm. 

Tagad tik daudz darba un maz laika..." 

MŪZIKA 
Mazkalniņš sēž dārzā pie glīti klāta galda 

un ēd pusdienas. Dārza stūri orķestris atskaņo 
maigu valsi. Pienāk Lielbērziņš un čukst: 
"Strauss..." 

"Nē," atbild pusdienotājs, "pile" 

N E B I J A N E P I E C I E Š A M I 
Tiesnesis: "Kādēļ nesteidzāties palīgā, kad 

jūsu kaimiņš sita savu sievasmāti?" 
Liecinieks: "Redzēju, ka viņš viens pats tiks 

galā." 

TIESĀ 
Apsūdzētais, kādu ieroci jūs lietojāt, 

nogalinādams šo cilvēku? 
- Nekādu! Tas bija pilnīgs roku darbs! 

TIESĀ 
Tātad jūs atzīstaties, ka šim cilvēkam 

nozagāt pusvezumu siena? 
- Jā, bet mani uz to spieda bads. 

SLIMĀ CŪKA 
Lejkanniņš aicina pie slimās cūkas 

veterinārārstu. 
- Vai Lejkanniņš ir še? 
- Vai es nevarētu slimo cūku redzēt? 

ĶĪMIJA 
Ķīmijas eksāmenā profesors jautā 

studentam, ko nozīmē formula As 2 O a . 
- Vienu acumirkli, profesora laings, man ir 

uz mēles. 
- Tad ātri spļaujiet ārā: tas ir arsēniks!!! 

LABI ATBILDĒTS 
V i ņ š : "Jūs, sievietes esat zvaigznes vīriešu 

dzīves ceļā..." 
V i ņ a : 'To jūs gribētu gan, lai mēs nakti 

ierastos un no rīta nozustu!" 

MATEMĀTIKA 
- Vai tu zini, cik man gadu? 
- Jā! Četrdesmit astoņi! 
- Pareizi! Kā tu tā varēji pateikt? 
- Pie mums dzīvo viens pusmuļķis, un tam 

ir divdesmit četri! 

PIRMAIS MĪĻOTĀJS 
Pie slimo kases ārsta ierodas jauns aktieris. 

Ārsts apskata slimnieku un konstatē ne visai 
labu slimību. 

Vaicāts par savu nodarbošanos, aktieris 
lepni atbild: 

"Es esmu pirmais mīļotājs X teātri." 
"Bet šini gadījumā ," saka ārsts, "jūs neesat 

bijis pirmais mīļotājs." 

Blakusklasē milzīgs troksnis tas 
traucē skolotājam vadīt stundu. Viņš ieiet 
trokšņainajā klasē, saņem aiz apkakles lielāko 
kliedzēju un aizved uz savu klasi. Pēc briža 
pieklauvējis ienāk kāds skolnieks, kurš mācās 
blakusklasē, un saka: 

Vai jūs nebūtu tik laipns un tomēr 
neatdotu mūsu skolotāju? 

Zēns, kas pirmo gadu apmeklē skolu, jautā 
savai skolotājai: 

- Vai pirmo cilvēku uz Zemes bija daudz? 
- Nē, maz. 
- Tad jau velosipēdu ari bija maz? 
- Velosipēdu vispār nebija. 

Bet kā tad cilvēki nokļuva, kur viņiem 
vajag? 

- Viņi gāja kājām, manu zēn. 
- A, lidz autobusa pieturai! 

Tikai vienu lietu pasaki man, mīļais 
draugs: vai tā ir saule, vai mēness? 

- To es nezinu. Neesmu šejienietis. 



I Universitātes Avize 

ENGLISH 
IMPROVEMENT COURSE 

BY MAI I 

%\)\& course ts free to all. ®I)ts course uses easp to reab 
Cngltslj iBtble texts as tfje course material. 3Jf pou alreabp 
speak, torite or uuberstaub Cugltsl) anb toant to tmprotoe 
pour €ugltsf) language skills, please senb pour complete 
name anb abbress to: 

WORLD ENGLISH SCHOOL 
P.O. Box 22637 
Little Rock, AR 72221-2637 
USA 

LCI izdevniecība "UNIVERSITĀTES AVIZE" 
saliek grāmatas, brošūras, konspektus, veido vizītkartes ... 
sagatavojam grāmatas izdošanai 

(tekstu literārā rediģēšana, korektūra, mākslinieciskais un datormakets) 

piedāvājam foto pakalpojumus, attēlu skanēšanu un apstrādi. 

M ā c ī b s p ē k i u n student i , 

esam gatavi veidot jūsu ieceres 

pasaules UN l - PRESS līmeni! 

Adrese : Raiņa bulv. 19 . Ī IO/L , tel. 

222944. 

"Universitātes Avize" 

Redaktore ILZE BRINKMANE 
Tekstus rediģē: LINDA VAITS. GINTA LUKSEVICA 
Tekstus ievada: LAILA LAPSA, INESE ADUĀNE 
Datorsaiikumu veido: JĀNIS ZUTERS 
Komercjautājumus kārto: ALDIS ZELMENIS 

Adrese Raiņa bulv. 19. 110.telpa, Rīga. LV-1586 
Tālrunis: 222944, fakss: 371-2-222944 
Eektroniskais pasts. ua@sisenis mii.lu lv 

Reģistrācijas apliecības Nr.535. Laikraksts iznāk divas reizes mēnesi. 
Pārpublicēšanas un citēšanas gadijumā atsauce uz "UA" obligāta. 
Redakcijas viedoklis ne vienmēr sakrit ar rakstu autoru viedokli. 

^Ari iepriekšējais numurs vairs nav iespiests LU tipogrāfijā Baznīcas ielā. 


